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Informace ze zastupitelstva

MarieDavidováaJaroslavHřebíkpři
předáváníčestnéhouznánívcelostátní
soutěžiKamarádkaknihovna1.června
2007vPrazevprostoráchZrcadlové
kapleKlementina.MarieDavidováz
MěstskéknihovnyvNovéVčelnici  si
vysloužilazvláštníoceněnízamimořád-
něobětavouosobníprácisdětmivobci.

Informacez8.zasedáníZastupitelstvaměstaNováVčelnice,konaného
dne23.května2007
Zastupitelstvo města schválilo: 
- Rozpočtovou změnu č. 2 dle přílohy.
- Rozpočtové opatření č. 3 – zapojení přebytku hospodaření z minulých 
let do výdajové části rozpočtu roku   2007 částku ve výši 1 460 443,- Kč na 
financování akce „Nová Včelnice – Odvedení vod z požární nádrže“.
- Rozšíření změny  č.1 Územního plánu města Nová Včelnice.
- Návrh rozpočtu Mikroregionu Jindřichohradecko – svazku obcí Jindřicho-
hradecko na rok 2007 ve výši příjmů a výdajů 734 000,- Kč.
- Opravu komínových hlav domků s pečovatelskou službou Za  Kozlovkou 
č.p. 517, Nová Včelnice. Opravu provede  stavební firma Arnošt  Štefl s.r.o., Dívčí 
Kopy 40, dle cenové nabídky ze dne 10. 5. 2007 v ceně 90 150,- Kč s DPH .
- Opravy a nátěry fasády restauračního komplexu „NECHYBA“ č. p. 20 v 
Nové Včelnici (vstupní chodba + kompletně celý dvůr). Opravu provede firma 
Sdružení DUHA-COLOR, Malířské a natěračské práce, David Holoubek, Nová 
Včelnice dle cenové nabídky ze dne 14.5. 2007 v ceně 42 700,- bez DPH.
- Finanční příspěvek na úhradu neinvestičních nákladů na provoz 1. mateřské 
školy v Jindřichově Hradci II, Růžo-
vá 39 paní Magdaleně Staré Nová 
Včelnice ze zdravotních důvodů 
dítěte.
- Podání výpovědi smlouvy o 
likvidaci odpadů firmě AVE (Tes-
co s.r.o.  Jindřichův Hradec)  k 
30.06.2008 a pověřuje starostu 
vypsáním výběrového řízení na 
nového zhotovitele této služby tak, 
aby výběr byl realizován  do konce 
roku 2007. 
 Zastupitelstvo města roz-
hodlo:
- Vybrat firmu Vodohospodářské 
stavby Pelhřimov, a.s., Myslotín-
ská 1430, 393 01 Pelhřimov, IČO 
00515744 jako zhotovitele veřejné 
zakázky malého rozsahu „Nová 
Včelnice – Odvedení vod z požár-
ní nádrže“ a pověřuje starostu 
podpisem smlouvy o dílo. 
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Přestože se má za to, že byla osoba svaté Markéty 
vymyšlena, stala se jednou z nejoblíbenějších svě-
tic středověku. Údajně byla dcerou pohanského 
kněze, která vyznávala křesťanství. Kvůli vyznání 
ji otec zavrhl a svatá Markéta byla nucena odejít do 
hor, kde se živila pasením dobytka. Její nápadník, 
kterého odmítla, ji udal jako křesťanku. Za to byla 
mučena, rány se jí ale vždy zacelily. Někdy kolem 
roku 275 n.l. byla sťata mečem. Těsně před smrtí 
slíbila, že těhotným ženám, které se k ní budou 
modlit zajistí, aby jejich děti přišly na svět v 
pořádku. Dále tomu, kdo prý postaví na její počest 
kostel nebo bude zapalovat svíce, budou všechna 
přání splněna. 
Svatá Markéta je patronkou těhotných žen, rolníků 
a pastýřů. Bývá zobrazena se zabitým drakem, což 
má symbolizovat vítězství dobra nad zlem. V okolí 
Městce Králové chodívaly děti po příbuzných a 
známých a zpívaly:
„Svatá Markéto, dej nám dobrý léto, na pšeničku, 
na žitíčko a na všechno obilíčko, co nám Pán Bůh 
nadělí. Zatoč se v koši, hoď nám po groši, na cej-
novou misku hoď nám po penízku. Jestli nám nic 
nedáte, na svých hrncích shledáte, budou Vám lítat 
z police, jako mlynářova slepice.“
Každá hospodyně měla v období kolem žní hrnců 
nedostatek, takže raději dala koledníkům nějaký 
penízek, než aby riskovala rozbití hrnců.

Dožínky (obžínky, dožatá)
Dožínky byly slavnost, spojená s radovánkami na 
oslavu ukončení žní, při níž se čeleď veselila na 
účet hospodáře. Příprava začínala už týden před 
dožínkami, kdy začínala děvčata plést ohromný 
věnec z klasů obilí všeho druhu. Do věnce se 
zaplétalo ovoce, cukrovinky a koláče. S ním pak 
děvčata doprovázela poslední vůz (zvaný baba), 
směřující z pole do dvora. Věnec nesla obyčejně 
nejhezčí a hlavně nejvýřečnější žnečka. Ostatní 
nesly ověnčené hrábě. Součástí průvodu byly i 
velmi oblíbené „živé snopy“. Většinou je před-
stavovali dva mládenci a dvě děvčata. Ti si na 
svůj oděv našili vrstvy slámy, klasy směřujícími 
od pasu nahoru a opět od pasu dolů. Na hlavu si 
upletli jednoduchý věnec z obilí. Před vraty hos-
podářství se povoz s průvodem zastavil a žnečka 
nesoucí dožínkový věnec zvolala:„Panímámo 

Tradice v červenci a srpnu
Sv. Markéta
13.7. - Jméno Markéta pochází 
z orientu, kde znamená perlu. 

zlatá, otvírejte vrata, neseme Vám věnec ze samého 
zlata!“ Nato se vrata otevřela a vyšel hospodář s 
panímámou, aby si poslechli obžínkové přání.
„Se srdečným přáním a vážným vinšováním 
vstoupili jsme do příbytku Vašeho. Pantáto a 
panímámo, to Vám vinšujem, aby Vás Bůh ještě 
mnohá léta, ve zdraví a čerstvosti zachovati ráčil, 
tak abyste ku potěšení a oblažení ještě hodně 
hojnech žní požívati mohli.“
Uznalý hospodář neváhal a obdaroval chasu peně-
zi a panímáma nabídla chase občerstvení.
Na Královéhradecku pekly hospodyně ke slavnosti 
tzv. „mílové buchty“ (1 pekáč = 2 buchty), které se 
rozdávaly mezi žence a žnečky. Večer se všichni 
přemístili do hospody, kde byla taneční zábava. Tu 
otevřel prvním tancem hospodář s hospodyní.
Obžínky a obžínkové veselice, u kterých nesměla 
chybět muzika, dobrá nálada a bohatě prostřený 
stůl, měly mnoho podob v závislosti na regionu 
a době konání a jako takové byly památkou na 
staré zvyky z dob pohanských, kdy naši předkové 
obětovali první a poslední snop bohům úrody. 
Velmi starým zvykem, který patřil k obžínkové 
veselici, bývalo stínání hlavy živému beránku, 
jako škůdci mladého osení. Tento brutální zvyk 
byl úřady zakazován až docela vymizel.
Po žních a obžínkách následovalo mlácení obilí 
pomocí cepů. Pytlík vymláceného zrní (obřadní 
zrní) se nechávalo po celou zimu na další setí. 
Věřilo se, že poslední plod v sobě skrývá magickou 
sílu a moc země, která se projeví při novém setí.

Žně
Žně bývaly velkým svátkem pro celou ves. Každý 
kdo měl ve vsi zdravé ruce a nohy, pomáhal na 
poli. Pole plné zlatavých klasů se brzy zaplnilo 
zpěvem ženců a vazaček.
Když přišli ženci na pole, smekli a nábožně se 
pokřižovali. Pak vzali kosy do rukou a udělali s 
nimi ve vzduchu kříž nad obilím. Kosení přerušo-
vali jen kvůli kratičké svačině a broušení nástrojů. 
Potřebný brousek nosili v toulci, zhotoveném 
z kravského rohu. Sekáči neúnavně kosili zralé 
obilí a ženy za nimi se srpem v rukou dočišťovaly 
a vázaly. Obilí se kladlo po hrstech na povřísla 
a vázaly se snopy. Než se začalo vázat, mělo se 
povříslo třikrát otočit, aby se sklidilo šťastně. Aby 
se žně vydařily, uvazovala první snop obyčejně 
hospodyně. K večeru se ze snopů stavěli panáci.
Navečer když se končilo s kosením, bylo zvykem, 
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že sekáč nabrousil kosu. Prý proto, aby čert nevě-
děl, co se sekalo. Druhého dne se šlo hned, jak-
mile začalo svítat. Práce spojené se žněmi musely 
skončit co nejdříve, dokud přálo počasí.
Ke kosení obilí se vázalo několik pověr. Jestliže byl 
například některý klas ještě stále kvetoucí, zname-
nalo to hlad pro celý kraj. Dvojitý klas znamenal, 
že obilí nabude na ceně. Pokud se takovýto klas 
protáhl novorozeněti skrze prsty, čekalo na dítě v 
budoucnu velké štěstí a bohatství. Když se sekalo 
první pole a blížila se bouřka, vrhali se všichni při 
prvním zahřmění k zemi ve víře, že je nebude po 
celý rok bolet v kříži.
Velmi oblíbeným zvykem bývalo, že ženci svazo-
vali nebo ovazovali obilím ruce a nohy tomu, kdo 
za nimi jako první přišel na pole se slovy: „Pěkně 
vítáme pane hosti, do naší práce s uctivostí. My 
toho práva nabýváme, že můžeme vázati hrabata, 
knížata i samého krále. Pročež jim přejem, aby 
hojnou úrodu letos měli a nám na džbán piva dali 
a přitom se také dobře měli. Pozdrav Pán Bůh!“ 
Ať to byl hospodář nebo někdo z jeho rodiny, byl 
svázán a musel se vykoupit penězi na pivo.
Jinde návštěvníka pole nesvazovali, vazačka nebo 
žnečka položila před kolemjdoucího dvě hrsti obilí 
křížem na zem a přitom říkala: „Poníženě vítáme, 
my to právo máme svázati císaře i krále. I my to 
právo máme, vyprositi na soudek piva i na sklenici 
vína, by se svlažila naše žíznivá huba. Kdo tu hrstič-
ku zaplatí, nic na kapse neztratí, tomu dá Pán Bůh 
zdraví, štěstí, po smrti nebeský království“.
Když došlo na odvoz obilí z pole, zastavil první 
vůz u potoka, řeky či rybníka, hospodář vzal z 
vozu tři klasy, které namočil ve vodě. Činil tak 
ve víře, že mu obilí ve stodole neshoří. Při cestě 
z pole nesměl hospodář celou cestu promluvit. 
Tím ochránil obilí před hlodavci. Hráči, karba-
níci a milovníci číselné loterie si brali hrst obilí 
sváženého z pole doma pod polštář. Sny, které se 
jim tu noc zdály, byly šťastné a napovídaly mnoho 
o budoucí výhře.

Poutě
Poutí se nazývaly pobožné návštěvy posvátných 
míst. Cílem bývalo nějaké vzdálenější posvátné 
místo, kde se lidé modlili a prosili za vyslyšení 
proseb. U nás bývalo takových míst na dvě stovky. 
Mezi nejznámější patřily: Svatá hora, Stará Boleslav, 
Hostín a Velehrad. Pouť bývala velikým svátkem pro 
celou vesnici a okolí.
Chodit na poutě bývalo dříve na venkově zvykem, 
dokonce se dá říci, že se chodit muselo. Lidé mívali 
v paměti poutní neděle tak, jak šly za sebou a nevy-
nechali ani jednu. Poutníci byli mnohdy i více dnů 

na cestě. Po cestě přespávali 
v hostincích, ty chudší i pod 
širým nebem. Nezapomí-
nalo se na ty, kteří se kvůli 
chatrnému zdraví nebo stáří 
nemohli poutě zúčastnit. 
Poutníci pro ně nakupovali svaté obrázky, růžence, 
různé symboly jako olověné prstýnky (na Svaté hoře) 
a jiné památky, které měly připomínat pouť na svaté 
místo. Prodávaly se i různé voskové napodobeniny 
lidských údů. Pokud měl třeba někdo z rodiny, který 
zůstal doma, nemocnou ruku, koupil mu příbuzný 
napodobeninu z vosku a položil ji na oltář. Z tohoto 
vosku se pak zhotovovaly svíce na oltář.
Poutě neznamenaly pouze putování k nějakému 
posvátnému místu, ale šlo i o slavnost uctění 
památky světce, kterému byl kostel zasvěcen. 
Například Anenská pouť (na počest svaté Anny), 
pouť Prokopská a další.
Jak plynula doba, se měnila i povaha a smysl pou-
tí. Od původního náboženského významu až po 
dnešní zábavní charakter. Ke změně podoby poutí 
přispěla i skutečnost, že šlo vždy o akci všelidovou, 
které se zúčastňovaly všechny společenské vrstvy.
Pouťová neděle ve vsi byla ve znamení stánků, 
houpaček, kolotoče, střelnice a chybět nesměly i 
prodavačky kyselých okurek. Místy zavítal na pouť 
i potulný varietní umělec a kartářka či planetářka. 
Pravý pouťový ruch vypukl teprve po nedělní mši 
tzv.„hrubé“ v místním kostelíku, při níž býval koste-
lík naplněn k prasknutí. Teprve po ukončení „hrubé“ 
bylo slyšet hudbu a střelbu ze střelnice. Všude vládl 
zvukový chaos, do něhož zasahovaly ochraptělé hlasy 
vyvolávačů a komediantů, oblečených v pestrých 
šatech, lákajících k návštěvě a zhlédnutí jejich vystou-
pení. Děti obsadily kolotoč a mládenci s děvčaty zas 
cukrářské boudy, nabízející velká perníková srdce s 
nápisy „Z lásky“ nebo „Z pouti“. Mládenci je kupovali 
bez ohledu na cenu. Za ně totiž měli šanci získat jiné 
- srdce děvčete. K vesnické pouti patřila i odpolední 
veselice, kam mířila místní chasa a kde se tancovalo 
zpravidla až do rána.

Svátek 
Nanebevzetí Panny Marie
15.8. - tento den býval u našich předků ve veliké 
úctě. Právě tento den o tomto svátku nazývali 
Pannu Marii svatou královnou. V kostelech se 
světily květiny a semena. Semena posvěcená na 
svátek Nanebevstoupení Panny Marie prý zahá-
něla bouřku, krupobití a také povodně.
U nás v Nové Včelnici je při té příležitosti tradiční 
poutní mše svatá v kostele Nanebevzetí Panny 
Marie. 
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Poplatek za popelnice do konce září
Upozorňujeme občany, kteří využili v letošním roce možnosti dvou splátek u 
poplatku za svoz komunálního odpadu (místní poplatek za provoz systému shro-
mažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů) 

a druhou splátku doposud neuhradili, že splatnost druhé splátky je nejpozději do konce 
měsíce září. Do tohoto termínu je také splatný i poplatek za rekreační svoz.

LenkaBiernatová,finančníodborMěstskéhoúřadu

PODĚKOVÁNÍ
Děkuji touto cestou panu MUDr. Koubovi a 
zdravotním sestrám paní Markétě Péčové a paní 
Evě Jakešové za péči, kterou věnovali po dobu 
těžké nemoci mojí manželce Marii Trnovcové.

CyrilTrnovec

álu extraligy ČR, pod názvem „VELKOPOPOVIC-
KÝ KOZEL EXTRALIGA“ a loňském vynechání 
ročníku, se opět vrací požární klání na domácí 
půdu do Žďáru. Uspořádat jeden z dílu extraligy 
ČR pro rok 2007 na stadionu v Nové Včelnici bylo 
velice lákavé, ale z důvodu vysokých nároků na 
organizaci a především rozpočtu na celou soutěž, 
bude letošní 13. ročník uspořádán pod názvem „O 
pohár SDH Žďár“. 
Lze očekávat opět skvělou podívanou, neboť účast 
potvrdila kvalitní družstva, v čele s družstvem 
Nevcehle (okr. JI), honosící se titulem vítěz 
extraligy ČR pro rok 2006 v mužské kategorii a 
vícemistryň v podání ženské kategorie.
Družstvo Žďáru v loňském roce také dosáhlo 
výborných výsledků a dokázalo se prosadit za 
hranicemi regionu. V nominačním závodě vybra-
ných týmů z celé ČR ve Vacenovicích (okr. HO) 
pod názvem „turnaj mistrů“ obsadilo 3 místo. 
V Telči (okr. JI), kde se koná tradiční soutěž na 
historickém náměstí za umělého osvětlení a účasti 
100 družstev, 2 místo. Několikrát vystoupilo na 
stupně vítězů v Jihočeské hasičské lize, Táborské 
lize, či Třebíčské lize.

POZVÁNKA NA SOUTĚŽ
Jen zranění během sezony a ukončení sportovní 
činnosti stálých členů soutěžního družstva nedo-
volilo se více zaměřit na konkrétní ligu.
Letošní 13. ročník poháru SDH Žďár proběhne 14. 
července 2007 od 13 hodin u hasičské zbrojnice. 
Všichni sportovní nadšenci, ale i ti, kteří se chtějí 
pobavit, jsou tímto zváni. Během soutěže bude 
možné sledovat průběžně dosažené časy na dvou 
digitálních tabulích. Moderovat a hrát na přání 
bude D.J. Kouřil a celé odpoledne bude zajištěno 
bohaté občerstvení.
A co více si ještě přát? Snad jen pro všechny, kdo se 
dostaví a posedí s námi, dobrou náladu a sluníčko 
ať nám hezky svítí. Těší se na vás SDH Žďár.

ZaSDHŽďárLubošHorký

Po roční odmlce se opět 
vrací mezi nás tradiční 
soutěž hasičských družs-
tev v požárním útoku, 
pořádaná SDH Žďár.
V roce 2005, kdy byla 
v Nové Včelnici soutěž 
uspořádána v rámci seri-

Řádková inzerce
 Hledáme pro klienta chalupu na Vysočině. 

Zahrada, nebo navazující pozemky vítány. 
Cena do 1,5 mil. Posudek a kupní smlou-
vu zajistíme. Nabídněte prosím na tel.č.: 
775  957 082(stačí poslat SMS zprávu, zavolá-
me zpět). Děkujeme za Vaše nabídky.

 Sdružení zemědělských podnikatelů 
hledá zemědělskou půdu k pronájmu, 1500 
Kč/ha, platba předem, zařídíme vyřízení všech 
náležitostí, Tel: 720 555 634

 Pronajmu byt 3 + 1, částečně zařízený, 
sídliště Na Hliněnce v Nové Včelnici. Možno 
ihned. Tel.: 728 510 614 od 8. července

 Prodám střešní tašky BRAMAC Clasic 
protektor červenohnědé 616 ks, nové, cena 20,- 
Kč/ks. Dohoda jistá. K vyzvednutí v Táboře. 
Tel: 777 605 808.
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Město Nová Včelnice

Vás srdečně zve na tradiční 

Novovčelnickou pouť 2007
Hudební podium a taneční scéna

Sobota 18. srpna 2007
 12.30 – 15.00 Panelačka
 15.30 – 16.30 Aerobik - vystoupení dětí
  Gymnastika - vystoupení dětí
 17.00 – 19.30 Babouci
 20.00 Generace
 22.00 Pouťový ohňostroj - u zámku

Kostel Nanebevzetí Panny Marie
Neděle 19. srpna 2007
 10.00 poutní mše svatá – kostel 
  Nanebevzetí Panny Marie
 15.00 přednáška s požehnáním
V době uzávěrky Novovčelnického zpravodaje 
probíhá jednání o tom, kdo bude hostem poutě.

Po oba pouťové dny kulinářské speciality ve 
všech provozovnách, stánky, pouťové atrakce.
Vstup na všechny kulturní programy volný.

členů. Dál jezdí 53 členů do Horáckého divadla 
v Jihlavě – 19. 6. je poslední představení sezóny 
– známá komedie „DONAHA“, 41 lidí jelo na 
zájezd do Českých Budějovic na výstavu HOBBY, 
42 lidí bylo 9. června v Budíškovicích na „heligón-
kách“ a 21. června ještě jedeme na zájezd na Novo-
hradsko. To je stručný výčet hlavních aktivit MO, 
průběžně pak jsou s dárky navštěvováni jubilanti 
– v prvním pololetí bylo navštíveno 18 jubilantů 
s dárkem, navždy nás opustili 2 členové –  paní 
Marie Trnovcová a pan Bohumír Míchal.
V současné době jsou sice prázdniny, ale výbor 
MO připravuje akce na druhé pololetí – na srpen 
zajišťuje pan Šída obvyklý zájezd na otáčivé hlediš-
tě do Týna nad Vltavou, na hru „Maryša“, máme 
zajištěno 41 permanentek na příští sezónu do HD 
Jihlava, od září počítáme s organizací zájezdů a 
plavání do Třeboně, opět měsíčně a pouze pro čle-
ny MO (dostaneme i nějakou částku z dotace MZ 
ČR na projekt STP). Samozřejmé je pokračování 
návštěv jubilantů s dárkem, na listopad počítáme 
opět s obvyklým posezením s „Panelačkou“, 
samozřejmé je průběžné poskytování sociálního 
poradenství.
Výbor místní organizace se stále musí zabývat 
ne tím, co zorganizovat, ale kolik z přihlášených 
zájemců se nakonec akce zúčastní. Například na 
„heligónky“ bylo původně přihlášeno 53 zájemců, 
ale když přišlo na placení, tak nakonec jelo jen 
38 členů a opět jsme byli rádi, že jeli 4 nečlenové. 
Podobná situace byla se zájezdem na Novohradsko 
a opět je, při zajišťování zájezdu na divadlo do 
Týna nad Vltavou – přihlášených bylo hodně, ale 
opět jsou ještě volná místa (platí to, že „kdo dřív 
zaplatí, ten jede“!). To je velký problém organizace 
s 250 členy.
Smyslem této informace je jednak připomenout 
aktivity, které naše organizace vyvíjí pro své členy i 
ostatní spoluobčany, zároveň upozornit na připra-
vované akce a to, že aktuální informace jsou v naší 
skříňce na lékárně, současně poděkovat za finanč-

i těm, kdo průběžně zajišťují jednotlivé akce – pan 
Milan Šída „zájezdy“,  paní Marie Štanglová 
„bazén“ a paní Marie Tymová „jubilea“.
Závěrem ještě zbývá připomenout, že 7 členů naší 
organizace jede ve dnech 23. – 30. 6. na rekondiční 
pobyt k Povolným na penzion Athéna v Suchém 
u Boskovic. Pobyt je částečně dotovaný z projektu 
ministerstva zdravotnictví ČR a je zaměřený na 
rehabilitační cvičení.

JanHolický,hospodářMO

Svaz tělesně postižených v ČR, o. s., 
z činnosti MO STP v Nové Včelnici

Místní organizace se v 
prvním pololetí roku 
2007 zaměřila především 
na populární plavání v 
bazénu wellnesscentra 
Lázní Autora v Třeboni, 
kde každý měsíc jede za 
výhodných podmínek 45 

ní podporu naší činnosti Obcí Ždár 
a Městem Nová Včelnice, poděkovat 

Výčep „U Žida“ – Petr Šprincl
děkuje volejbalistům, hasičům a hlavně 
hasičkám za pomoc při úklidu sálu.
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VtomtovydáníNovočelnickéhozpravodajejsme
oslovily druhou ženu našeho městského  zastu-
pitelstva Mgr. Janu Maříkovou. Začaly jsme již
tradičníotázkou.
Co vás vedlo k tomu, abyste kandidovala do 
zastupitelstva města?
Kandidovala jsem už v minulém volebním obdo-
bí. Chtěla jsem zkusit také trochu zasahovat do 
řešení problémů v Nové Včelnici a nepatřit k těm, 
kteří jenom kritizují, jak to ti druzí dělají všechno 
špatně. V tomto období jsem chtěla znovu pod-
pořit nezávislé, navíc máme spoustu rozdělaných 
úkolů z minulého období, hlasy voličů rozhodly 
pokračovat dál.
Co se vám povedlo v předcházejícím volebním 
období?
Na prvním místě je to samozřejmě výstavba 
čistírny odpadních vod, protože tenhle „horký 
brambor“ si předávalo už několik zastupitelstev, 
ale bylo třeba konečně začít. Povedla se i nová 
podlaha v tělocvičně, do svého majetku město 
znovu získalo bývalý kulturní dům. Občané snad 
také uvítali umístění bankomatu a zřízení nové 
prodejny Flop.
V jaké komisi pracujete?
Pracuji v kulturní komisi a ve školské radě.
Co chystáte nového v kulturní komisi?
V kulturní komisi jsme kromě peněz také ome-
zeni chybějícími prostory. Snažíme se alespoň o 
přípravu méně náročných akcí pro děti (na to 
nám většinou stačí hřiště nebo louka), adventních 
koncertů a teď žijeme přípravou poutě. Bohužel 
není kde pořádat další akce pro děti, důchodce, 
ale i ostatní občany. Doufám, že se nám v tomto 
volebním období podaří sehnat dotaci na rekon-
strukci kulturního domu. Tam bychom měli pro-
stor pro pořádání plesů, zábav, diskoték, koncertů, 
dětských besídek a dalších akcí. Své zázemí by tu 
našly i různé spolky a kroužky, snad by se znovu 
dali dohromady novovčelničtí ochotníci.
Dříve jste byla v komisi rozvojové. Práce ve které 
z nich (kulturní nebo rozvojové) je vám bližší?
Práce v kulturní komisi mě baví víc. Navíc mám 
opravdu skvělé členy komise, pro které není 
problém ve svém volném čase udělat něco pro 
druhé.
Co se vám nelíbí na práci v zastupitelstvu?
Mrzí mě, že někteří občané nedovedou pochopit, 
že vždycky nejde vyhovět všem a že kasa města 
není bezedná.

Setkání se zastupiteli
A co se vám naopak líbí?
Práce v zastupitelstvu mě baví, v současném i 
v minulém zastupitelstvu se sešla parta lidí s 
dobrými názory a nápady, takže žádné závažnější 
problémy nejsou.
Víme, že bez peněz nic nejde, ale co byste chtěla 
u nás ve Včelnici změnit, kdybyste měla neome-
zené finance?
Především vybudovat průmyslovou zónu, aby 
včelničtí nemuseli za prací dojíždět do okolních 
měst. Opravit zámek, protože to je naše největší 
ostuda. Opravit chodníky a silnice, vybudovat dět-
ské hřiště, vytvořit vycházkovou zónu v Palatovce 
a na Šibeňáku, zprovoznit kulturní dům.

Jak moc vám práce v zastupitelstvu zasahuje 
do soukromí?
Kluci jsou už větší, takže díky podpoře celé rodiny 
se všechno dá zvládnout bez problémů.
Co ráda děláte ve volném čase, pokud nějaký 
máte?
Volného času opravdu moc není, ale najdu si 
chvilku na hezkou knížku, baví mě luštění sudoku 
a ráda jezdím na kole.
Děkujemeza rozhovorMarieDavidová,Pavlína
Nebeská
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Vítání občánků
V obřadní síni Městského úřadu Nová Včelnice přivítal 12. června 2007 
starosta Jaroslav Hřebík nové občánky města.

Nasnímkujesesvými
rodičiDanielJakubek.

Snímkynastraně
MarieDavidová

Promiminkaajejichrodiče
přišli zazpívat a zarecito-
vat děti z mateřské škol-
ky Matěj Mašín (zleva),
AničkaCapoušková,Pavel
Biernat,AlenaMaryšková,
KateřinaKaššováaEliška
Davidová.

Slavnostníhoceremoniálu
sevdoprovodupříbuz-

nýchzúčastnilitaké
TomášDvořák(zleva),

OndřejVelek,Eliška
Lejtnerováa

ElenaJačová.
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Doprázdninovéhočíslajsmesipřipravilyrozhovors
dívkou,kteránejen,žehrajehnednaněkolikhudeb-
níchnástrojů,aletakéještězávodívgymnastice.
Dáleužnámněcoosoběprozradíonasama.
Tak se našim čtenářům představ.
Jmenuji se Iveta Rottová a je mi 12 let a chodím do 
6. třídy základní školy tady v Nové Včelnici.
Jaké máš koníčky?
Koníčků mám hned několik. Nejradši hraju na key-
board, cvičím gymnastiku, luštím křížovky  nebo 
sudoku, a když mám čas tak hraju na počítači.

Aktivní děti
i během roku.
Zmínila ses také o gymnastice. Jak často trénuješ 
a kde?
Na gymnastiku chodím tady ve Včelnici, trénuje-
me v tělocvičně 3x týdně každé pondělí, ve středu 
a ve čtvrtek, vždy dvě hodiny.
Kdo je tvým trenérem?
Na gymnastice mě trénuje paní učitelka Mgr. 
Koníčková.
Hudební úspěchy známe a jak je to s těmi spor-
tovními?
V jednotlivcích bylo moje nejlepší umístění na 
4. místě. V družstvech je to lepší, jednou první a 
jednou třetí místo. 
Jak jde stihnout dohromady gymnastika a ještě 
tolik hudebních nástrojů najednou?
Stíhám to celkem dobře, i když je to někdy časově 
náročné.
Zbývá ti čas na kamarádky?
V týdnu to moc nejde. Ale když chci, tak si vždycky 
na kamarádky čas najdu.
A co škola? Jak ti jde učení?
Učím se dobře, ale někdy se mi moc učit nechce, 
protože přijdu dost pozdě z gymnastiky  nebo z 
hudebky.
Máš už nějaké plány čím bys jednou chtěla být?
Ještě jsem o tom moc nepřemýšlela, ale určitě 
bych se chtěla věnovat sportu a hudbě. Třeba jako 
učitelka ve škole nebo v mateřské školce.
Děkujemezarozhovorapřejemetihodněúspěchů
MarieDavidová,PavlínaNebeská

Na kolik hudebních nástrojů hraješ?
Na čtyři. Keyboard, akordeon, altovou a zobcovou 
flétnu.
V jaké hudební škole?
Jeden rok jsem jezdila do Jindřichova Hradce do 
hudební školy Yamahy, ale potom jsem přestou-
pila do Žirovnice a začala jsem se učit v základní 
umělecké škole tam.
V kolika letech jsi začala hrát a na jaký hudební 
nástroj?
V šesti letech jsem začala hrát na zobcovou flétnu 
tady ve škole u paní učitelky Mgr.  Kvapilové. Od 
sedmi let hraju na keyboard. První rok jsem hrála u 
paní Bedáňové v Jindřichově Hradci, potom v ZUŠ 
v Žirovnici u pana učitele Soukala, MgA. Čudlé a 
nyní u pana  učitele Rajeckého. V osmi letech jsem si 
přidala akordeon. Na ten jezdím také do Žirovnice k 
paní učitelce Zadražilové a k tomu tam ještě chodím 
na zpěv a nauku. Od 10 let hraju na altovou flétnu 
tady ve škole u paní učitelky Mgr. Kvapilové.
Máš nějaké hudební úspěchy?
V loňském roce jsem udělala zkoušky jako absolvent 
prvního stupně hraní na keyboard a vystupovala 
jsem v červnu na koncertě ve Švýcarsku, kde jsem 
hrála na akordeon a zpívala se sborem Arietta. 
Ročně máme několik koncertů, jak vánočních tak 
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Milí občané Nové Včelnice
Chtěli bychom vás upozornit na nepořádek v Nové Včelnici. Sami se přesvědčíte na 
následujících fotkách. Ale zase musíme pochválit obec za snahu udržení pořádku v 
Nové Včelnici. Ale tento pořádek je jenom na některých ulicích. Máme ještě na obec 
několik výčitek. Jako je třeba zámek. Děti si tam hrají na nebezpečných místech, a hrozí 
jim nebezpečí úrazu. A chtěli bychom vám říci, že nebezpečí hrozí nejenom v zámku, 
ale i okolo něj jsou střepy z rozbitých oken. A aby lidi dbali na čistotu pískoviště. A aby lidi nepouštěli 
zvířata na pískoviště.                                                             TomášHřebík,TerezaDlouhá,OndřejSkládal
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V neděli 3. června 2007 proběhl 
na stadionu dětský den pořáda-
ný Českou spořitelnou, Českou 

Dětský den v Nové Včelnici

poštou a Sdružením rodičů při Základní a 
mateřské škole.
Pro děti byla připravena stanoviště, kde si mohly 
vyzkoušet mnoho zajímavých úkolů (skákání v 
pytlích, soutěž o nejhezčí obrázek, stříhání bon-
bónů, slalom s míčem atd.). Když úkoly splnily, 

dostaly sladkou odměnu a ti nejlepší i věcné 
dárky. Přišla nám zacvičit šikovná děvčata z 
aerobiku (všechny 3 kategorie), o skvělý hudební 
doprovod se postaral dýdžej Karel Kouřil. Svou 
práci předvedli místní dobrovolní hasiči a děti 
si zkusily, jak funguje stříkací hadice. I přes 
nepříznivé počasí jsme si všichni toto odpoledne 
užili a těšíme se na další rok.

KarinHambalíkováml.

FotoKarelKouřil
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Dětský den na naší škole
Prvního června organizovaly naše třídy 5.B a 5.A 
pro své mladší kamarády netradiční dopoledne. 
Zábavné soutěže probíhaly na trati v okolí naší 
školy. Všechny děti byly rozděleny do dvanácti 
družstev. Na trase bylo celkem 13 stanovišť, na 
kterých se soutěžilo. Všichni jsme byli překvapeni, 
jak malé děti zvládaly vědomostní úkoly. Nakonec 
byla podle bodů vyhodnocena tři nejlepší družstva 
a ta byla odměněna. Na závěr dopoledne přijeli 
novovčelničtí hasiči, aby dětem ukázali požární 
útok a také vybavení hasičského vozu.
Tím náš zábavný den skončil.

NikolaVašková,ZuzanaSvobodová,
DanielaKořínková5.B

Vybíjená
6. června proběhlo v Jindřichově Hradci okresní 
kolo ve vybíjené žáků 4. - 5. tříd ZŠ. Tohoto turnaje 
se zúčastnila i naše dvě družstva dívek a chlapců. 
Děvčata ve složení V. Tomiová, N. Vašková, A. 
Vodičková, K. Sandová, Z. Svobodová, E. Bier-
natová, N. Burešová, M. Jelínková, M. Šebková, 
K. Drábková a S. Bednářová suveréně zvítězila 
a  odvezla si za 1. místo krásný pohár a diplom. 
Chlapcům už se tak dobře nedařilo, skončili na 
pěkném 6. místě. Děkujeme za reprezentaci a bla-
hopřejeme.                                           J.Šprinclová

Co přinesl nového, co se nám podařilo a co naopak 
mohlo být lepší? To jsou otázky, které si klademe 
vždy, když uzavíráme určité období. 
Na začátku roku usedlo do lavic 287 žáků, z toho 
26 prvňáčků. Dneska jsme všichni téměř o rok 
starší. Z prvňáčků se stali zkušení školáci. Na 
druhé straně se loučíme se 40 žáky  devátých tříd, 
kteří naši školu opouštějí. Popřejme jim  v dalším 
životě hodně úspěchů. Mimochodem nám udělali 
velkou radost. Při celostátním testování žáků 9. tříd 
si vedli velice dobře.
Právě uplynulý školní rok byl rokem příprav na 
výuku podle nových školních vzdělávacích pro-
gramů. My máme svůj školní vzdělávací program 
připravený a od září se podle něj začnou učit žáci 
1. a 6. tříd. Je jen škoda, že už potřetí za sebou 
budeme mít opět pouze jednu první třídu, což 
znamená pro příští školní rok i další úbytek žáků. 
Uplynulý školní rok byl i ve znamení několika 
projektů. V měsíci září se žáci 2. stupně vydali 
po stopách minulosti našeho regiónu. Mapovali 
historii České Kanady a Třeboňska. Výsledkem 
jejich snažení pak byly velmi zdařilé prezentace, 
které jsou k vidění i na našich webových stránkách. 
Konec března pak byl ve znamení Komenského. 
V rámci projektu Den podle Ámose si mimo jiné 
žáci devátých tříd vyzkoušeli roli učitelů ve třídách 
na 1. stupni. Ani žáci 1. stupně nepřišli zkrátka. V 
projektu Vánoce se seznámili se  zvyky a tradicemi, 
které se k tomuto období váží.  Duben pak byl ve 
znamení dopravní výchovy. Mezi naše žáky zavítali 
i dopravní policisté. 
Dneska už škola není jenom o tom sedět v lavicích. 
Proto jsme pro naše žáky organizovali výlety, 
exkurze, projekty, besedy, soutěže a další akce. O 
tom už se ale mohlo  začátkem června přesvědčit  
více jak 300 návštěvníků  našeho  Dne otevřených 
dveří, kteří se přišli  podívat do školy na výstavu 
žákovských prací, prezentaci činnosti a výsledky 
soutěží. S velkým ohlasem se setkalo i vystoupení 
gymnastek, cvičení aerobiku, dramatizace známé 
pohádky v angličtině v podání žáků 4. třídy a 
vystoupení  žáků v hře na flétnu. Nakonec o všem 
podstatném jsme se snažili během školního roku 
informovat na těchto stránkách i čtenáře Novovčel-
nického zpravodaje.  
Závěrem bych chtěl všem žákům, učitelům i 
zaměstnancům školy poděkovat za celoroční práci 
a popřát pěkné prázdniny.                JaromírHrbek

Školní rok 
končí

Eurorébus
V pátek 20. dubna jsme se vypravili na krajské 
kolo zeměpisné soutěže Eurorébus. Do Českých 
Budějovic jsme vyjeli časně ráno. Cesta nám rychle 
utíkala a podle smíchu spolužáků v autobuse 
se všichni těšili. Když jsme dorazili na místo, 
proběhlo nejprve uvítání a organizační věci. Poté 
nám rozdali testy a začalo se soutěžit. U pár otázek 
jsme se sice zapotili, ale podařilo se nám obhájit 
6. místo ze 40 družstev.
Na Eurorébusu se nám líbilo, odnesli jsme si jak 
nové vědomosti, tak nové zážitky.

Družstvo9.BKarinHambalíková,
DanielaSlipková,FilipKopřiva
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Fotoreportáž
Ze Dne otevřených dveří v naší škole.



Fotoreportáž
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Setkání se spisovatelkou
V pátek 15. června měla naše třída zajímavou besedu se spisovatelkou Alenou Ježkovou, která píše knížky 
hlavně pro děti. Bylo hezké se dozvědět, jak vzniká taková knížka, než se nám dostane do rukou. Mohli 
jsme se zeptat na cokoliv, co 
nás zajímalo, např. jak vzni-
kají nápady k napsání knihy 
nebo příběhu, proč si zvolila 
toto povolání, kterou ze svých 
knih má nejraději.
Nakonec nám paní spisovatel-
ka přečetla jeden příběh ze své 
nově vydané knihy 55 českých 
legend z hradů, zámků a měst, 
který vyprávěl pověst o jindři-
chohradecké Bílé paní.
Setkání se uskutečnilo v naší 
městské knihovně. Děkujeme 
paní Marii Davidové, která 
nám schůzku s paní Alenou 
Ježkovou domluvila. Mys-
lím si, že i ostatním ze třídy 
se setkání líbilo stejně jako 
mně a naší paní učitelce Jitce 
Sedlákové.

TerezaOpelková,třída4.A
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„S“ jako stolní tenis
vypadásestolnímtenisem.Nejzasvěcenějšímčlově-
kem,kterýsetímtosportemunáslétazabývaljako
hráčijakotrenér,jepanKarelKadlec.Protojsme
našezvídavéotázkysměrovalyprávěnaněj.
Jaký je tedy počátek stolního tenisu ve Včelnici?
V roce 1986 jsem ještě s dalšími nadšenci zatoužil 
vrátit se do mladých časů, kdy jsme jako kluci 
pinčes hrávali a utvořili jsme družstvo mužů ve 
složení Jiří Fencl, Zdeněk Zíka, Karel Kadlec a 
Lubomír Šruc. Jirka Fencl byl takovou duší stol-
ního tenisu. Přihlásili jsme se do okresní soutěže, 
ale bohužel jsme neměli kde trénovat a na zápasy 
jsme jezdili jenom k soupeři. Nakonec jsme skon-
čili na posledním místě. To jsme ještě hráli za UD 
Okr. Radouň. Protože jsme neměli kde trénovat, 
usilovali jsme o získání větší místnosti. To se 
nám nakonec podařilo. Po jednání s tehdejším 
předsedou TJ panem Jelínkem nám byly přiděleny 
dvě místnosti v zámku v bývalém kadeřnictví. V 

Zpísmene„R“sevnašísportovníabe-
ceděposouvámedálkpísmenku„S“a
dozvímesetak,jaktovNovéVčelnici

úterý a pátek. Když začali opravovat zámek, tak 
jsme se přesunuli na spojovačku do školy a tré-
novali jsme tam.
Jaké jste zažívali úspěchy?
Holky a kluci v okrese prakticky všechno vyhrá-
vali. Pak se hrál i kraj. Naše největší opora byla 
Liba Válalová, která vyhrávala všechno i v kraji a 
v republice pak byla celkově 18. V družstvu dělala 
nejvíc bodů. Když přišla k nám, tak jí bylo asi 8 
let. Prostě ohromný talent.
Také jste si s někým vyměňovali zkušenosti?
Udržovali jsme družbu s tenisovým oddílem v 
Novém Etynku. Vždycky jednou za dva roky 
jsme podnikali výměnné pobyty a bylo to moc 
fajn. Přispívala nám obec, protože sami bychom 
to neutáhli. Veškeré „fronšafty“ padly tím, že 
do Německa bylo zavedeno euro. Od té doby se 
pobyty nepořádají. 
Kdy jste vlastně začal stolní tenis hrát?
Já jsem hrával jako kluk, když jsem začal chodit 
do školy, tak jsme si tam dlouhé chvíle krátili 
pinkáním, no a to mi už zůstalo. Zahraju si ještě 
dneska, i když už to není ono.
Co je základem úspěchu ve stolním tenise?
Prostě se musí pořád hrát. Minimálně dvakrát 
týdně musíte stát u stolu a pinkat, jinak to nemá 
význam. Všechno se hned ztratí.
Jak funguje stolní tenis ve Včelnici dnes?
Když to řeknu na rovinu, tak nefunguje nic. Ženy 
nemáme vůbec a kluci se sejdou akorát před 
zápasem a rovnou hrajou. Žádné tréninky, nic. A 
to je špatné. Není žádná duše, která by se o všech-
no starala. Z mladých si to nikdo na starost vzít 
nechce a já už na to také nemám sílu. Přemluvte 
dneska někoho, aby se zadarmo staral o děti. Tak-
hle za peníze, to by se možná někdo našel. Dalším 
problémem je i místnost  na hraní, ta tu žádná není 
a když chce někdo hrát, tak se stoly musí někam 
neustále přenášet.
Myslíte si, že pinčes ve Včelnici skončí?
V současné době tu jsou dvě družstva mužů. Hraje 
se okres a kraj. Ale dětské družstvo není žádné. 
Šikovné děti by se našly, ale není kdo by je vedl. 
Nebo zase ty děti dělají více sportů a zas je to o 
něčem jiném.
Jak to máte s financemi?
Něco přispívají sponzoři, hlavním je Soning. Kluci 
mají i jejich dresy. Něco jde z tělovýchovy a něco si 
musí kluci hradit sami. Je to stejné asi jako všude. 
Doufejme, že stolní tenis bude pokračovat dál. 

DěkujemePavlínaNebeskáaMarieDavidová

červenci 1987 jsme začali se stavebními úpravami, 
abychom si místnosti upravili k obrazu svému. 
Celkem jsme odpracovali 200 brigádnických 
hodin a v říjnu 1987 již byla herna připravena 
k provozu. Družstvo mužů již pod hlavičkou TJ 
Nová Včelnice jsme opět přihlásili do okresní 
soutěže. Bylo utvořeno i družstvo mladších žáků 
a žákyň, kterých jsem se ujal jako trenér.
Jak často jste trénovali?
Trénovali jsme pravidelně dvakrát týdně, každé 

Družstvomladšíchžákůzříjna1987.Zlevajsou
ŠídováKatka,VaňkováJitka,ZdeněkMartin,Kad-
lecRoman.vzadustojíVaňáskováIveta,Šuhájek
MartinaNěmecBohumír.
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Sport

Sportovní servis
FOTBAL
23. kolo - N. Včelnice – Suchdol B 1:1 (Mišura)
24. kolo - Rudolec – N. Včelnice 0:2 (Lukš, Vajda R.)
25. kolo - N. Včelnice – Stráž A 6:2 (Blažek, Lukš 
2, Vajda R., Kupka)
26. kolo - Deštná – N. Včelnice 2:2 (Lukš, Tomšů)
Včelničtí fotbalisté dokázali vyhrát celou soutěž a 
na podzim se můžeme těšit na atraktivní zápasy. Z 
okresního přeboru postupují do krajské I.B třídy. 

ATLETIKA
Novovčelničtí olympionici
Ve dnech 19. - 23. 6. se uskutečnila již  III. CELO-
STÁTNÍ OLYMPIÁDA MLÁDEŽE.
Nejlepší sportovce do patnácti let z celé republiky 
hostil tentokrát Severočeský kraj, místem sportov-
ního zápolení bylo Ústí nad Labem.
Žákovské výběry všech krajů ve všech letních 
sportech (fotbal, atletika, plavání, volejbal,
basketbal, gymnastika atd.)  bojovaly o vítězství 
a cenné medaile.
Tato olympiáda se koná vždy po dvou letech a má 
ukázat, jak se v kterém kraji starají o sportovní mlá-
dež, má objevit nové potenciální reprezentanty.
Jde o velmi prestižní měření sportovní výkonnosti 
v neobvyklém rozsahu, na startu bylo víc než dva 
tisíce mladých sportovců.
Do reprezentačního výběru Jihočeského kraje bylo 
nominační komisí zařazeno hned pět závodníků  
novovčelnického atletického oddílu:
Monika Brusová (dálka, 300 m, štafeta)
Radka Juřičková (300 m, štafeta)
Klára Biernatová (koule, oštěp)
Jana Řežábková (koule, oštěp)
Všechna děvčata v kategorii do 15 let.
David Matějka (60 m, 300 m, štafeta) v kategorii 
do 13 let.
Petr Frűhbauer nominovaný jako univerzální 
náhradník v téže kategorii nakonec necestoval, 
protože všichni členové družstva byli zdrávi.
Jako vedoucí krajského družstva starších žákyň 
byla jmenována trenérka oddílu Jana Vaňková.
O výsledcích budeme informovat až příště, protože 
závody proběhly až po uzávěrce tohoto čísla.
Už ale sama nominace je uznáním úspěšné čin-
nosti oddílu atletiky.

-ek-    AEROBIK
U příležitosti dne otevřených dveří v základní ško-
le, vystoupil v tělocvičně oddíl dětského aerobiku. 
Divácká kulisa byla skvělá a dětem se vystoupení 
moc povedlo. Co se všechno v letošním roce 
naučily mohly předvést i na fotbalovém hřišti při 
pořádání dne dětí. Tečkou za celoroční cvičební 
aktivitou bylo naše oblíbené opékání buřtů a pře-
dávání diplomů. Starší děvčata si připravila pro ty 
menší zábavný program se soutěží a stezkou odva-
hy. Pro letošní školní rok naše cvičení skončilo, 
ale v září se opět těšíme nashledanou.

Účast přislíbily tyto týmy:
* FK Dynamo České 
Budějovice
* SK Sigma Olomouc
* FK Viktoria Žižkov
* FK Teplice

Na turnaji nebude chybět 
občerstvení a bohatá tom-
bola.
Pokud vše dobře dopadne 
uvidíte i exhibiční utkání 
domácích proti celku výběru 
osobností.
Všichni jste srdečně zváni na 
nevšední fotbalový zážitek.

44. ročník fotbalového turnaje 
o Pohár Města Nová Včelnice. 

Hrát se bude 
v sobotu 7. července 2007 

od 11.30 hodin
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VYTRVALOSTNÍ 
BĚH
18. 5. 2007 Stonařov – běh 20 km 
– 30. ročník

1. místo Robin Vohlídal – zároveň se stal celko-
vým vítězem
kat. 50 let – 1. místo Vláďa Pechek
kat. 60 let senioři – 3. místo Jan Škrleta
26. 5. 2007 Brno – veletržní běh 10 km
 – 15. ročník
kat. 60 let – 5. místo Pavel Pochobradský 

1. 6. 2007 Kamenice u Jihlavy 15 km – 20. ročník
kat. 50 let – 1. místo Vláďa Pechek
kat. 60 let – 3. místo Jan Škrleta

8. 6. 2007 Dačice běh 13,1 km – 14. ročník
kat. 50 let – 1. místo Vláďa Pechek
kat. 60 let – 3. místo Jan Škrleta
dorostenci, vložený krátký běh – 1. místo Tomáš 
Pechek (16 let)

15. 6. 2007 Opatov u Jihlavy terén 8,8 km
 – 3. ročník
kat. 50 let – 1. místo Vláďa Pechek
kat. 60 let – 3. místo Jan Škrleta
dorostenci, krátký běh – místo Tomáš Pechek 
ml. žáci, krátký běh – 3. místo Jan Pechek (13 let)

V Jindřichově Hradci se 12. 5. 2007 uskutečnily 
závody, naše závodnice se hodně snažily a někte-
rým se i dařilo.
Mladší žákyně:
4. místo – Hrubcová Aneta  - 57,520 bodů
9. místo – Hrubcová Nikola - 55,540 bodů
11. místo – Šímová Anna -  54,910 bodů
Starší žákyně: 
7. místo – Pfaurová Eliška – 44,570 bodů
Žákyně „B“:
9. místo – Plavcová Adéla – 40,510 bodů
10. místo – Šprinclová Kateřina- 39,770 bodů
13. místo – Rottová Iveta – 38,230 bodů
Juniorky „B“: 
5. místo – Plavcová Žaneta – 32,770 bodů
7. místo - Blechová Aneta – 23,810 bodů

Bedřichovský Ježek, je jedním ze závodů, kterého 
se náš oddíl pravidelně zúčastňuje. Proběhl 19. 5. 
2007 zúčastnilo se 11 oddílů. Naše děvčata dosáhla 
ve svých kategoriích těchto výsledků:
Kategorie 2001 a mladší: 
12. místo – Sivoková Adina – 15,940 bodů
14. místo – Sosnová Karolína – 15,440 bodů
16. místo – Tyšerová Radka – 15,170 bodů
19. místo – Jelínková Klára – 14,770 bodů
26. místo – Šímová Johana – 13,270 bodů
Kategorie 2000 a 1999:
15. místo – Šímová  Anna – 24,440 bodů
Kategorie 1998 a 1997: 
16. místo – Hrubcová Nikola – 16,625 bodů
17. místo – Hrubcová Aneta – 16,350 bodů
26. místo – Pfaurová Eliška – 13,300 bodů
Kategorie 1996 – 1994:
4. místo – Plavcová Adéla – 21,650 bodů
9. místo – Šprinclová Kateřina – 18,150 bodů
Kategorie juniorky:
5. místo – Blechová Aneta – 12,150 bodů
6. místo – Plavcová Žaneta – 11,450 bodů
Novinkou byla soutěž družstev, ve které jsme 
obsadili 6. místo.

V Jindřichově Hradci se 26. 5. 2007 uskutečnily 
krajské přebory ve sportovní gymnastice jednotliv-
kyň, jako závěr jarních pohárových soutěží vyšších 
kategorií. Naše děvčata si vedla velmi zdatně:
Mladší žákyně:
3. místo – Hrubcová Aneta – 58,500 bodů
6. místo – Hrubcová Nikola – 56,875 bodů
9. místo- Šímová Anna – 53,675 bodů
Žákyně „B“:
2. místo – Plavcová Adéla – 43.950 bodů
5. místo – Šprinclová Kateřina – 42,200 bodů

GYMNASTIKA
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6. místo – Rottová Iveta – 41,200 bodů
Juniorky „B“: 
6. místo – Plavcová Žaneta – 35,450 bodů
7. místo – Blechová Aneta – 30,350 bodů

Kontrolní závod přípravek ve sportovní gymnasti-
ce se opět konal 16. června 2007 v Jindřichově 
Hradci. 
7. místo – Tyšerová Radka – 52,75 bodů
10. místo – Jelínková Klára – 50,28 bodů
18. místo – Sivoková Adina – 44,13 bodů

Vedeníoddílusportovnígymnastiky
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Stanování 
s Alenkou Ježkovou

V pátek 15. června jsme již podruhé stanovali 
u knihovny. Nejprve jsme vyrazili na vlakové 
nádraží pro naše kamarády z Městské knihovny 
Kamenice nad Lipou se svými knihovnicemi.  
Nepřijeli sami, přivezli s sebou starostu města 
Ing. Ivana Pfaura se svojí manželkou a také paní 
učitelku. Přivítali jsme také spisovatelku Alenku 
Ježkovou, která nás ráda navštěvuje. Mezi další 
naše hosty patřila  Ing. Jiřina Kadlecová, ředitelka 
Městské knihovna Jindřichův Hradec. 
Náš pan starosta Jaroslav Hřebík nás provedl 
naším zříceným zámkem, a poté jsme si zašli na 
zmrzlinu do restaurace U Zámku.  Po návratu do 
knihovny kamenický starosta s knihovnicemi se 
slavnostními fanfárami pasovali Alenku Ježkovou 
na kamarádku knihoven. Poté jsme mohli rozdě-
lat oheň a opékat špekáčky, nechyběl ani zpěv s 
kytarami. Mezitím jsme si postavili stany a také 
nám Alenka Ježková přečetla pověst O jindřicho-
hradecké Bílé paní ze své nové knihy 55 českých 
legend z hradů, zámků a měst.  Nechyběla soutěž 
o Nové Včelnici a Kamenici nad Lipou a také o 
pověstech. Čas rychle ubíhal a kamenické děti 
musely odjet vlakem domů. A my, novovčelničtí, 
jsme se začali bát. Bouřilo. Takže jsme se během 
patnácti minut všichni přestěhovali s našimi spa-
cáky, stany a ostatním „stanovacím“ vybavením do 
knihovny. Poté jsme mohli konečně spát …
Jsme všichni velmi rádi, že se nám stanování tak 
dobře vydařilo a budeme na něj opravdu moc 
vzpomínat. 

MarieDavidová,
MěstskáknihovnaNováVčelnice

V sobotu 7. července 2007 
bude knihovna uzavřena.

Ze života knihovny
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V pátek 15. června 2007 proběhla  v Městské
knihovněNováVčelnicebesedasežákyčtvrtétřídy
sespisovatelkouAlenouJežkovou

Putování 
s Astrid Lindgrenovou
V pátek 8. června 2007 navštívily 
knihovnu děti ze 3. B třídy s paní 

Městská knihovna Nová Včelnice
vyhlašuje výtvarnou soutěž

„Co se děje u nás na zahradě, 
u rybníka a v lese“

Kategorie
do 6 let
od 6 do 12 let
od 13 do 15 let
a od 15 let a více

Účastníci soutěže mohou přihlásit nejvýše tři 
výtvarná díla vytvořená libovolnou technikou 
na formát A4. 
Své výtvory odevzdejte do 21. září 2007 v Měst-
ské knihovně Nová Včelnice.
Dílo musí obsahovat - jméno autora,  kontaktní 
adresu,  datum a rok narození.
Vyhlášení jednotlivých vítězů proběhne 6. 
října v 10 hodin při zahájení společné výstavy 
činnosti ZO Českého zahrádkářského svazu, 
MO svazu včelařů, MO rybářského svazu a 
Mysliveckého sdružení VRŠKA. 
Všechna výtvarná díla budou také vystavena.

Děkuji všem dětem, které napsaly vysvědčení naší knihovně. Svými znám-
kami a kresbami výrazně přispěly k úspěchu, kterého jsme jako knihovna 
i já osobně, dosáhly. Poděkování patří také těm, kteří zde nechtějí být 
jmenování, ale bez nichž by se naše knihovna neobešla.
Marie Davidová, Městská knihovna Nová Včelnice

učitelkou Mgr Marií Novotnou.
Povídali jsme si s dětmi o Astrid Lindgrenové, 
protože letos je to právě 100 let od jejího narození. 
Celou besedou nás převážně prováděla Pipi Dlou-
há punčocha, o níž děti přečetly  kapitolu Pipi jde 
do školy. A aby nám ta zlobivá Pipi nezůstala bez 
svých oblíbených podkolenek, děti jí hned několik 
takových podkolenek namalovaly a paní učitelka 
nám upletla kousek naší opravdové pletené pun-
čochy pro Pipi. Nechyběl ani vědomostní test o 
Astrid Lindgrenové a o jejích knížkách.

MarieDavidová,
MěstskáknihovnaNováVčelnice
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V pátek 1. června byly vyhlášeny 
výsledky prvního ročníku celostátní 
soutěže Kamarádka knihovna, ve 

které byly oceněny nejen nejlepší dětské knihovny, 
ale i děti, které je v soutěži hodnotily. 
Slavnostní vyhlášení a odměnění Kamarádky 
knihovny, proběhlo v Zrcadlové kapli Klementina 
současně s pasováním rytířů Řádu krásného slova 
a vyhodnocením další etapy projektu Kde končí 
svět. Kamarádka knihovna, první ročník celostátní 
soutěže dětských oddělení veřejných knihoven, už 
tedy zná své vítěze. 
Ze 104 přihlášených postoupilo do finále jedenáct 
knihoven, z nichž odborná porota vybrala tři, které 
stanuly na stupních vítězů. 
Do finále postoupily: Městská knihovna Nová 
Včelnice, Správa kulturních zařízení města - Měst-
ská knihovna Kamenice nad Lipou, Knihovna 
Matěje Josefa Sychry Žďár nad Sázavou, Městská 
knihovna Tišnov, Knihovna Bedřicha Beneše 
Buchlovana Uherské Hradiště, Městská knihovna 
Rožnov pod Radhoštěm, Městská knihovna Haví-
řov, Městská knihovna Krnov, Městská knihovna 
Nová Paka, Městská knihovna Sedlčany, Městská 
knihovna Louny.
První místo a titul Kamarádka knihovna, spolu s 
finanční odměnou od generálního partnera sou-
těže v hodnotě třicet tisíc korun, získala Městská 
knihovna Tišnov, druhé místo obsadila Městská 
knihovna Sedlčany, obdržela dvacet tisíc korun, a 
na třetím místě skončila Městská knihovna Haví-
řov, získala tak finanční částku deset tisíc korun. 
Jako jediná, převzala zvláštní ocenění, z rukou 
členky poroty Deirdre MacBean ze společnosti 
3M Česko a generálního sponzora soutěže,  naše 
knihovnice Marie Davidová za mimořádně obě-
tavou osobní práci s dětmi ve městě!!!!!!!!!!!!
Uznání se dostalo i dětským hodnotitelům kniho-
ven. Nejhezčí výtvarné příspěvky, které děti k 
vysvědčením připojily, byly vystaveny v Zrcadlové 

dětí, ale také vstřícnou provozní dobu, kvalitní fond 
knih, časopisů i zvukových dokumentů, moderní a 
atraktivní prostředí vybavené odpovídající technikou 
s přístupem k internetu; sledovalo se, jak spolupracují 
se školami i jinými partnery v obci, jaké aktivity 
pro děti a rodiny připravují atd. Konkurence byla 
obrovská a o vítězných knihovnách se šestičlenné 
porotě rozhodovalo velmi těžko. Celá finálová jede-
náctka knihoven patří k republikové špičce a měla 
do poslední chvíle naději na vítězství.
V průběhu soutěže se potvrdilo, jak důležitou roli 
v životě dětí, ale jistě i dospělých, hrají knihovny. 
Mnohé z nich už dávno nejsou pouze tradičními 
půjčovnami knížek. Pořádají kulturní akce, výstavy, 
divadelní a hudební představení, tvořivé dílny, výlety, 
akce pro kluby maminek, některé vydávají vlastní 
knihy. Účastní se celostátních i mezinárodních pro-
jektů, a podporují dobrý komunitní život obce. 
Za zmínku jistě stojí, že v případě prvních dvou 
oceněných knihoven je mezi jejich čtenáři více 
než 65 procent dětí ve městě. „Aneta Václavíková, 
první vylosovaná autorka vysvědčení, inspirovala 
pořadatele svým komentářem k vysvědčení, který 
nazvala: Pět důvodů, proč chodit do knihovny. 
Podobnou anketu zařadíme pravděpodobně jako 
jedno z hodnotících kritérií do příštího ročníku 
soutěže v roce 2008,“ říká členka poroty Deirdre 
MacBean ze společnosti 3M Česko.
Soutěž Kamarádka Knihovna, kterou ve spolupráci 
s firmou 3M Česko vyhlásil SKIP a jeho Klub dět-
ských knihoven, byla zahájena koncem loňského 
léta. Všechny knihovny s dětským oddělením 
měly možnost přihlásit se a začít bojovat o hlasy 
dětí. Možnost známkovat knihovny se dětem 
velice líbila. „Mnohé si daly skutečně záležet a 
nespokojily se jen s tím, že by vyplnily kolonky 
vysvědčení,“ říká Deirdre MacBean z 3M Česko. 
„Často vzaly do ruky pastelky a malovaly obrázky 
knihoven, knihovnic i literárních hrdinů, psaly 
svá přání a vzkazy.“ Vysvědčení se nakonec sešlo 

Naše knihovna mezi nejlepšími

osmnáct tisíc. Svědčí o 
tom, že knihovny jsou 
pro velkou část dětské 
populace důležitým a 
zajímavým partnerem.
Důležité je, že mezi 
ohromnou konkurencí 
se naše knihovna vůbec 
neztratila, ba naopak. 

PavlínaNebeská,
PetrMeloun

kapli Klementina. Tři vyloso-
vané autorky vysvědčení se 
mohou těšit na opravdu velký 
a zajímavý knižní dar podle 
vlastního výběru: Aneta Vác-
lavíková z Kardašovy Řečice, 
Natálie Ryšánková z Krnova a 
Michaela Šnajdarová z Uher-
ského Hradiště.
Knihovny musely v soutěži pro-
kázat nejen to, že mají přízeň 
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Na žádost místní školní rady obce, postoupila 2 
obytné místnosti z bytu bývalého tajemníka pro 
potřeby měšťanské školy na zařízení školní kuchy-
ně a školní dílny. Třetí obytnou místnost upo-
třebila pro kancelář městského úřadu a bývalou 
úřadovnu pro zasedací síň. Zahradu používanou 
městským tajemníkem postoupila obec k rozšíření 
školní zahrady při škole města.
Po prošlém funkčním období vykonány byly 
volby do místní školní rady, kteráž po složení 
slibu do rukou okresní komise vykonala volby 
předsednictva a takto se ustavila: předsedou 
zvolen učitel Augustin Dvořák, místopředsedou 
ředitel měšťanské školy Josef Rychna. Učitelstvo 
zastupují: František Hlava řídící učitel, Eduard 
Palata učitel.
Zástupci občanstva: Jan Doležal, Julius Hrůza 
(náhradník  Pešata), Stanislav Biederman, Vác-
lav Chramosta (náhradník Peřan), Václav Klem 
(náhradník A. Mach), Josef Doležal (náhradník 
Ant. Setunský).
15. dubna přesídlil konsum dělnický do domu 
Amchova (Volfova) na náměstí.
24. června byla zahájena osobní doprava motoro-
vým vozem železničním na trati Jindřichův Hradec 
– Kamenice nad Lipou, a tím konečně splněna 
touha zdejšího občanstva po příznivém spojení 
s Prahou, jehož se dosáhne odjezdem z  Nového 
Etynku ve 3.47 ráno tímto motorem do Jindři-
chova Hradce (příjezd do Prahy v 9.15 hodin) a 
příjezdem od Prahy z J. Hradce tímto motorem v 
21.20 (v 9.45 hodin večer) do Nového Etynku.
Jest ale obava z možného zrušení tohoto vlaku, 
protože zvláště ráno, jest málo obsazen, ba jsou 
dny, kdy jezdí motor bez cestujících. 
Nutno se starati o vlakové spojení s okresním 
městem Kamenice nad Lipou, odkudž všedního 
dne k nám dojíždí poslední vlak ve 13.37, t. j. v 1 ½ 
odpoledne, takže jsme nadobro vlakově od okres-
ního centra odříznuti a odkázáni i v nepohodě na 
cestu pěšky při nutných úředních záležitostech.
3. července kolem 5 hodiny odpoledne protáhla 
naším krajem silná větrná smršť, se silnou bouří 
a deštěm za téměř úplné tmy, která v některých 
krajích způsobila ohromné škody na budovách a 
stromoví, zejména v lesích. Náš kraj i osada byly 
ušetřeny.V létě tohoto roku došlo konečně ke kou-
pi Šibenného vrchu obcí za 19 646 Kč a smlouva 

byla podepsána, když klauzule o zákazu lámání 
kamene byla vypuštěna.
Konečně obec se stala majitelem nejútulnější 
přírodní krásy v blízkém okolí, jest ale její mrav-
ní povinností, aby tento přírodní park, když ne 
zvelebila, tedy aspoň udržela v dosavadním stavu 
a umožnila místnímu občanstvu i cizím náv-
štěvníkům pobyt a osvěžení na nejkrásnějším a 
nejzdravějším místě v obci.
Úprava města našeho získala sice úpravou okresní 
silnice, městečkem probíhající, ne však dokonale, 
protože materiál navezený na povrch pro válcování 
v době dešťů promění silnici v moře hlinitého bláta 
a shrabky jeho na okrajích nahromaděné, stávají se 
nepříjemnou bažinou pro chodce silnici přechá-
zející nebo vozidlům se vyhýbající, zvláště v době 
šera. Ohromné příkopy svodnicové znemožňují 
vjezd do mnohých domů a velmi znesnadňují i 
vchod do těchto domů, ba jsou i příkrými stěnami 
nebezpečny chůze v době dešťů a náledí. Stížnosti 
občanů jsou oprávněné a dosud bezvýsledné. Je 
dobrý zájem městské rady o úpravu chodníků, už 
z ohledů estetických, ale i bezpečnosti, zvláště při 
nynější značné frekvenci motorových vozidel, jen 
jest třeba, aby pro otázku finanční nepohasl.
Je těžko vysvětlitelné, že nepomáhají četné stížnosti 
jednotlivců a zajisté i obce, do nesprávného dodá-
vání elektrické energie „Všeužitečným“ Lužnickým 
elektrárenským svozem v Táboře a do tak častých 
poruch i při normální povětrnosti (což teprve při 
skutečných atmosférických změnách), a že nelze 
četným živnostníkům a hospodářům, odkázaným 
na elektrický pohon dovolati se pomoci okamžité 
nebo aspoň brzké.
Potřeba koncesovaného elektromechanika anebo 
aspoň zřízence Svazu k rychlým opravám elek-
trického vedení, je všeobecně pociťována a byla i 
úředně městskou radou 22. června prohlášena.
Husovy oslavy byly opět letos konány za veliké 
účasti obecenstva. Zejména lampiónový průvod 
městem večer 5. července k Husově hranici na 
silnici ždárské byl ohromný. U hranice zapěl sokol-
ský mužský sbor písně „Kdož jste boží bojovníci“ 
a „Kto za pravdu horí“, slavnostní řeč proslovil 
legionářský kapitán řídící učitel Hron Ludvík z 
Těmic. Dopoledne 6. července byl promenádní 
koncert Vilímkovy kapely na náměstí, večer kon-
cert Hudebního spolku a pěveckého odboru Sokola 
v sále hostince „Kejst“.

Kronika 
Augustina Dvořáka - 1929
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          Hospodská taškařice
Pan Emanuel měl v našem městečku opravářskou 
moto-velo-dílnu a prodej velocipedů, odstředivek 
a motocyklů. Byl živé veselé povahy, dovedný 
řemeslník, náruživý rybář a ještě navíc milovník 
pivního moku. Jednou v létě odpoledne byl něco 
spravovat v pletárně a zašel si cestou k nám na pivo 
a táta se mu zmínil: „Heleď se, Emane, nekoupil 
bys pěkné dámské kolo?“ a ten hned živě opáčil. 
„No jistě, kde ho máš?“ a táta pokračuje: „Já ho 
nemám, ale dozvěděl jsem se, že ho má jedna 
vychovatelka v Horošově, zánovní, ale musíš tam 
dojít za ní brzo ráno, než odejde s těma barounovic 
dětma do parku“.
Více již o tom spolu nemluvili. Počítajíc, že z 
toho bude nějaký vedlejší výdělek, dal si Eman 
ještě nějaký pulčík navrch a pak šel domů. Dru-
hý den, bylo skoro poledne, když zahrčela před 
hospodou motorka a vešel rozzlobený Eman. V 
šenku bylo dosti hostů na obědě, ale ten na ně 
nedbal a obrátil se k tátovi: „Tak ty jsi si ze mě 
udělal dobrej den, viď?“ a prudce se posadil na 
židli a vztekle si poručil: „A dones mi rychle pivo, 
nebo horkem leknu“, a když se napil, znovu tátovi 
vyčítavě domlouval: „Tak zrovna ze mě sis nemusil 
Jendo dělat blázny. Já, jako starej vosel, se zbytečně 
honím na motorce a dám na tvoje povídání. To seš 
pěknej kamarád…“. Táta ale dělal překvapeného: 
„Ale o čem to mluvíš?“ „To je otázka o čem, o 
čem. O tom dámském kole mluvím přece. Přijel  
jsem teď z toho Horošova. Došel jsem si tam za 
tou vychovatelkou, v bytě již nebyla a musel jsem 
za ní až do parku, ale řekla mě, že se diví, co to 
jsou za řeči, že vůbec žádné kolo nemá a neměla. 
No a jiná vychovatelka mimo ní tam není. To 
znamená, žes mě tam poslal naschvál abys mohl 
povídat, jak jsi mě doběhl“ a ještě mávnuv rukou 
řekl: „však tě známe!“
Otec se ale také nedal a začal přesvědčovat Ema-
na, že se mýlí a vysvětloval. „Jak jsem koupil, tak 
jsem prodal. Mám na to dokonce svědky, kteří to 
zároveň se mnou slyšeli, když to včera tady u stolu 
o tom kole říkal jeden Horošovák, tak co chceš? 
Vždyť jsem ti přece také včera večer říkal, aby sis 
brzo přivstal, a dojel si za tou slečnou hned zrána 
do bytu, aby tě někdo jiný nepředešel, ale ty jako 
milostpán tam jedeš někdy před polednem, když 
už ho má pryč, a pak ovšem přijedeš s nepořízenou 

a mě tady chceš dělat proto randál. Kdybys u ní byl 
ráno, bylo kolo tvoje!“ Eman ale znova namítal: 
„Ale vždyť říkala, že vůbec žádné nemá a neměla!“ 
a táta hned znova: „ A ten dotyčný zase říkal, že 
ho určitě má, ale musí se pro něj jít brzo. Ona totiž 
když vstane, jde na nočník a od toho sezení se jí 
vytlačí takový kolo na zadní tváři a to by ti možná 
prodala. Kupuješ přece kola, no né? A tohle je prý 
pěkné dámské kolo, radost pohledět. Zajeď tam 
Emane za ní zejtra brzo ráno, ale buď k ní delikátní 
při tom sundávání to víš, každá ženská je trochu 
stydlivá!“: Eman už neposlouchal, jen ještě po 
tátovi mrsknul zlostně očima a vylít ze šenku. Pak 
jako čert odstartoval s motorkou domů.
Samozřejmě, tato taškařice se hned roznesla po 
městečku a našlo se hodně dobromyslných zákaz-
níků, kteří měli zájem o koupi toho dámského 
kola a Eman je nestačil z dílny vyhazovat. Potom 
později každého posílal za tátou, neboť ten prý 
mu dělá v těchto objednávkách zástupce. Pak se 
ale stalo, že za tátou přišel opravdový zájemce o 
opravdové kolo, a když si ho pak ten člověk od 
Emana koupil, chtěl táta na Emanovi zase procenta 
z prodeje. To bylo jen takové malé škorpení, ale 
Eman nezapomněl a chystal něco většího, aby to 
jednou tátovi oplatil.
Bylo to v době okupace před vánočními svátky. 
Zboží v obchodech bylo už málo, lihoviny se 
vydávaly jen tak do malé lahvičky a tehdá se 
najednou po městečku rozneslo, že v hospodě „u 
nádraží“ budou prodávat rum. Eman každému 
vykládal, že na vlastní oči viděl, když ho skládali 
ve dvoře z vozíku. Mají ho tam hodně, na každého 
se dostane, a snad i sušené švestky budou k tomu 
rumu dávat.
A v hospodě „U nádraží“ bylo brzo živo a hluč-
ná debata. Lidé začali chodit pro rum a sušené 
švestky. Táta byl ze začátku klidný, a když se 
dozvěděl, že je to z Emana, vysvětloval lidem, že 
je to od něho vymyšlenost, že tím rumem je myš-
lena hromada starého zdiva, která leží ve dvoře a 
sušené švestky, že ovšem také má, ale rozřezané a 
topí s nima v kamnech, neboť to byly loni zmrzlé 
švestkové stromy. Aby přece lidé nechodili s 
prázdnou, a byli trochu uspokojeni, prodával 
jim víno, poslední, které schovával na masopust. 
Bylo ale mnoho takových, vodil je po sklepě, po 
dvoře, ve výčepu jim ukazoval, že prodávají tu po 

Veselé povídky 
z Nové Včelnice, Eduard Keist
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Zapečené 
plněné brambory

domácku vyrobenou kořalku. Kde by tedy vzal 
rum tak je přesvědčoval, ale jedni odešli a druzí 
nevěřícní přišli.
A lidé chodili a chodili a chtěli ještě pořád ten rum 
a sušený švestky. Zásoba vína se vyprodávala a 
ještě byly nějaké řeči: „No jo, pro nás rum nema-
jí, kdepak, to se musí všechno vyprodat draho 
na štamprlátka.“ Táta na zlost si párkrát loknul 
„dělanky“ a pak se sepjatýma rukama se postavil 
před zástup lidí, žádajících rum a švestky a prosil 
je: „Lidi drahý, nic jsem vám přece neudělal, rum 
a švestky nemám, tohle všechno si vymyslel a na 
mě spískal Eman z náměstí, skrz to dámský kolo. 
Jděte na něj a vynadejte mu pořádně, ať nedělá 
paniku.“ No, lidé poslechli, ale přece jedna babka 
si neodpustila rejpnutí: „ten toho napovídá a rum 
je mu cejtit z huby na sto honů.“
Příštího dne již byl pokoj, ale pro jistotu jsme dali 
na venkovní dveře plakát s oznámením: “Rum 

a suché švestky nemáme. Pří-
padní zájemci o tyto věci nechť 
se obrátí s důvěrou na solidní 
závod moto-velo p. Emanuela z 
náměstí. Zažádejte si tam též o 
nabídku dámského kola. Novin-
ka – budete překvapeni – děkujeme Vám.“
Když po této příhodě přišel Eman k nám do hos-
pody, vesele mrkal a dorážel na otce: „Tak jsme 
vyrovnáni, viď, Jendo,“ a táta mu rovněž vesele 
odpověděl: „No jo, odplatil jsi mě, ale potrestal jsi 
nás všechny i sebe. Sklep mám vymetený a je po 
víně. Teď už si nedáš čtvrtečku „dívčího hroznu“ 
nebo „bejčí krve“, ale tadyhle to válečný pivo, tu 
zrzavou vodu budeš pěkně bumbat!“
A Eman protáhl obličej do mrzutého výrazu a jen 
skrz zuby procedil: „K sakru, to sem to vyved, s 
tímhle jsem nepočítal“ a chmurně si sedl za stůl 
ke sklenici zrzavěny.

Recepty

Suroviny:
8 větších brambor, 
po lžičce soli a kmínu, 
8 lžiček másla, 
100 g strouhaného sýra, 
8 lžiček kečupu, 
8 vajec, 
zelené bylinky na ozdobu (řeřicha, 
petrželka, bazalka apod.)

Postup:
Brambory stejné velikosti omyjeme, zalijeme je vodou, osolíme a okmínujeme a ve slupce uvaříme 
téměř do měkka. Vodu slijeme a brambory po krátkém ochlazení opatrně oloupeme, aby se nepoškodily. 
Vnitřky brambor vydlabeme ostrou lžičkou. Do každé vydlabané brambory dáme lžičku rozehřátého 
másla, lžičku kečupu, přisypeme větší špetku sýra, vyklepneme jedno vejce a povrch osolíme. Naplněné 
brambory rozložíme do vymaštěného pekáčku a v troubě předehřáté na 200°C je zapékáme asi 15 minut. 
Pak brambory posypeme zbytkem sýra a necháme je v troubě, dokud se sýr neroztaví. Podáváme horké, 
ozdobené jemně nasekanými bylinkami.  
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SPORTOVNÍ AReÁl
7. července  -  Fotbalový turnaj o pohár Města Nová 
Včelnice 
NOVOVČelNICKÁ POuť
18. srpna - Náměstí – letní scéna:
12.30 – 15.00 hodin – Panelačka
15.30 – 15.30 hodin  – vystoupení TJ Nová Včelnice 
– aerobik a gymnastika
17.00 – 19.30 – Babouci
od 20.00 hodin – Generace
22.00 hodin – ohňostroj
MĚSTSKÁ KNIHOVNA
17. července – výtvarná dílna – „Co se dá vše dělat 
na zahradě“
Celé dva měsíce - výstava - „3 roky v knihovně“
Celé dva měsíce - výstava – „Fotografie Jiřího Vetýšky 
– řeka Žirovnička a Jindřichův Hradec“
Celé dva měsíce - výstava knih - „Řemesla a zahra-
da“
Celé dva měsíce - výstava - „Cestujeme po Evropě 
- Finsko“
Celé dva měsíce - vědomostní test - „Cestujeme po 
Evropě – „Finsko“
Celé dva měsíce – letní prázdninová čtenářská soutěž 
– „Čteme se lvem čtenářem“ vyhlášená ve spolupráci 
s dolnorakouským klubkem knihoven Bibliodrehs-
cheibe Waldviertel

1. července v 18 hodin - Zahájení zámeckého kul-
turního léta - účinkuje  skupina Metanon: rockové 
balady + ohňová show. Nádvoří zámku
8. července v 17 hodin - Zámecká slavnost - Festival 
Folková růže: Dívčí saxofonový orchestr Luhačo-
vice, Mošny – vokální soubor, Ballare – skupina 
historického tance z Jindřichova Hradce, Jen tak tak 
– folková skupina. Pořadem provází a ohňovou show 
provede Kejklíř Vítek. Zámecký park.
12. – 16. července  - Hračkobraní - 2.ROČNÍK FES-
TIVALU HRAČKY Z PŘÍRODNÍHO MATERIÁLU. 
Zámek plný hraček, hračkářské trhy, hrané a loutkové 
pohádky, živá hudební produkce, dětská dílna. 
19. července ve 14 hodin - Koncert The Latymer 
Chamber Choir a orchestru. Koncert pěveckého 
sboru a orchestru anglické hudební školy. Nádvoří 
zámku.
21. července - Exhibiční fotbalové utkání HC 
Olymp týmu, ve kterém hrají např. Martin Dejdar, 
Pavel Nový,  Aleš Valenta, Jirka Mádl,  Honza Révai,  
Michael Beran a řada dalších. Doplněno kaskadér-

 Nová Včelnice

Kulturní přehled

Kamenice nad Lipou

2. června v 13.00 - SLAVNOSTI  MĚSTA aneb 
BAROKNÍ  KRATOCHVÍLE  NA  ZÁMKU. Slavnosti 
města spojené s vyhlášením nejúspěšnějších žáků a 
studentů základních a středních škol. Bohatý kulturní 
program, zakončený ohňostrojem. Dobové tržiště.
5. července ve 20.00 - Sváteční koncert žesťového sou-
boru TRUMPET  TUNE. Zazní hudba starých mistrů 
a zajímavosti pro žestě. Kostel sv. Jana Křtitele
6. a 7. července v 21.30 - NA TÝ LOUCE ZELENÝ. 
Hudební komedie. Hrají : Členové Divadelní společ-
nosti Jablonský- Václav Staněk , Pavel Prudil , Vlastimil 
Hanuš , Lenka Harudová , Kateřina Lišková , Ladislava 
Ratajová , Radka Štěbetáková , Pavel Körner , Hana 
Liškařová  a jejich hosté : Baráčnická obec , taneční 
skupina Ballare , Karolína Bedáňová , Karel Oupor 
, Miroslav Kumžák a další , členové činohry Divadla 
J.K.Tyla v Plzni – Andrea Černá , Miloslav Krejsa , 
Josef Nechutný , Antonín Kaška a Martin Chmelař.
Státní hrad a zámek – III. nádvoří. 
11. července v 18.00 - MEXICO – země slunce a muzi-
ky. Prolog k festivalu Folková růže 2007. Vyprávění 
skupiny JEN TAK TAK s promítáním a písničkami.
Zámecký mlýn.
12. až 14. července - FOLKOVÁ  RŮŽE. XIV. ročník 
populárního festivalu. Bližší na plakátech! Státní hrad 
a zámek, Muzeum Jindřichohradecka, Kaple sv. Maří 
Magdaleny.
15. července v 19.30 - „PO JIHOČESKÝCH ZÁM-
CÍCH“. Koncret. Účinkují : Wycombe High – School 
, sbor Choir And Orchestra.Státní hrad a zámek 
– Rytířský sál. 
16. července v 20.00 - AFRIKA TANČÍ NA ZÁM-
KU. Taneční vystoupení. Státní hrad a zámek – III. 
nádvoří

Jindřichův Hradec

skými kousky, netradičním zpěvem a řadou dalších 
„blbinek“. Fotbalové utkání s kamenickým týmem 
starších pánů. Fotbalový stadion
28. července v 17 hodin - Prodaná láska. Divadelní 
komedie v podání divadelní sekce osvětového spolku 
Jakuba Hrona Metánovského. Nádvoří zámku. 
2. srpna v 11 hodin - Historický šerm. Ukázka způso-
bů historických bojů v podání členů skupiny historic-
kého šermu REGO z Vrchlabí. Nádvoří zámku. 
12. srpna v 18 hodin - Z českých mlýnů. Divadelní 
komedie v podání ochotnického divadelního spolku 
Žirovnice. 
24. srpna v 19 hodin - Folkový koncert – Mexická 
hudba. Cohiba – pražská skupina funky,latino, jazz 
a pop. Aron Govea a Gonzalo Salazar – světoznámí 
mexičtí kytaristé. Folková skupina Jen tak tak z Jin-
dřichova Hradce. Zámecký park
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Drogerie 
Teta
Nově 
otevřená prodejna
Dům služeb 1. patro 
v Nové Včelnici

Kompletní sortiment drogerie, 
zajímavé akční slevy
Zhotovení fotek za nízké ceny
Nově sortiment barev a laků.

Otevírací doba 

pondělí – pátek .... 8 – 17 hodin
sobota ..................  8 – 11 hodin

Těšíme se na Vaši návštěvu

Pohřební služba 
Doležal  - Počátky

Vám nabízí pomoc v těžkých 
chvílích života nepřetržitě
 - sjednání pohřbu civilního i 
církevního u Vás doma nebo 
v kanceláři
 - zajištění obřadů v Nové 
Včelnici, v krematoriu v Jindřichově Hradci, ve 
smuteční síni v Kamenici n.L. a v celém okolí  
 - smuteční oznámení dle vlastního výběru hned 
při sjednání
 - květinová výzdoba dle vlastního výběru
 - převoz zesnulých 24 hodin denně po celé ČR 
i ze zahraničí
 - vykopání hrobu a včetně konečné úpravy
 - zajištění dopravy smutečních hostů
 - hudba při obřadu včetně dechové hudby
 - rytí ozdobných obalů na urny
 - zprostředkujeme nové náhrobky, pomníky, 
hroby a jejich opravy 
 - prodej obalů na urny, široký sortiment hřbitov-
ních váz, svítilen apod.

Tel.: 565 495 413        Mobil: 777 175 735
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Prodejna POTRAVIN
Na Hliněnce 479, Nová Včelnice

V letákové akci od 25.6. do 15.7. mimo jiné nabízíme: 
Jihočeské máslo 250g .................... 23,90 Velkopopovický kozel sv.výč. 0.5l .........6,90
Niva 1 kg ....................................... 139,— Flora 400g .......................................... 26,90
Mléko trvanlivé polotučné 1l ........... 11,90 KV jablečná PT 205 ............................ 6,90
Activia ovocná 125 g ........................ 8,50 Víno Tango 1.5l .................................. 39,90
Listové těsto SLÁMA  500g ............15,90 Káva Jihlavanka 150g ...................... 19,90
Šunkový salám 1 kg ....................... 79,— Suš. Disko 179g různé druhy ............. 9,90
Libové párky 1 kg ............................ 39,— Ariel NP 2kg 3druhy........................179,90
Uzená kýta bez kosti 1 kg ...........89,90 Orion čok. Mléčná 100g ................14,90
Gothajský salám 1 kg ..................49,90 Vepřové maso ve vl. šťávě 400g ...18,90
Poličan 1 kg ................................119,90 Tang 30g .......................................... 9,90
Nanukový dort FLOP  ..................12,90 Sekt Sovetskoe igristoe .................79,90
Bonaqua neochucená 1.5l ............7,90 Vodka Eisberg 0.5l 37.5% .............85,90

Těšíme se na Vaši navštěvu!
FLOP JE VAŠE JISTOTA!

PRODEJNÍ DOBA:
Po-Pa: 6.30 - 18.00
So: 7.00 - 12.00

NEDĚLNÍ PRODEJ:
8.00 - 11.00

Možnost placení stravenkami nebo platební kartou.

super cena

super cena

super cena

super cena

super cena
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